



FACT SHEET

- Since 1999 Open World has hosted more than **12,000 leaders** from all of the Russian Federation's 83 regions.
- Open World has hosted **1,000 leaders** from **Azerbaijan, Georgia, Kazakhstan, Kyrgyzstan, Lithuania, Moldova, Tajikistan, Ukraine** and **Uzbekistan** in expansion programs since 2003.
- More than 60 percent of Open World delegates have been **federal, regional** or **local government** officials.
- **141 U.S. federal** and **state judges** have hosted their Russian counterparts.
- **Over 1,700 Russian judges** and **legal professionals** have been hosted in U.S. courts and communities as part of Open World visits focused on the Rule of Law.
- Open World has brought **153 members** of the **Russian Federation Council** and **State Duma** to the United States.
- **52 U.S. senators, representatives** and **state governors** have hosted Open World participants.
- The average age of Open World delegates is **38**.
- More than **6,000 families** in **1,700 host communities** in all **50 states** and the District of Columbia have home-hosted Open World participants.
- **California, Wisconsin, New York** and **Washington, DC**, have each have welcomed over **750** Open World participants.
- Open World has organized **49 major alumni events** throughout Russia.
- Since November 2003, **262 cultural leaders** from Russia have participated in Open World's cultural program.
- Total funding appropriated for the Open World Program from 1999 through fiscal year 2008 is **\$113.21 million**.

ЦИФРЫ И ФАКТЫ

- С 1999 года более **12 000 россиян** из **83 субъектов** Российской Федерации посетили США по программе «Открытый мир».
- Более половины делегатов программы «Открытый мир» – представители федеральных, региональных и местных органов власти Российской Федерации.
- Средний возраст участников программы «Открытый мир» – **38 лет**.
- По программе «Открытый мир» члены Конгресса США, а также американские губернаторы приняли **153 члена Государственной Думы и Совета Федерации России**.
- Более **1700 российских судей и юристов** посетили США по теме «Верховенство закона», их принимал **141 американский судья**.
- **52 сенатора, конгрессмена и губернатора** США принимали делегатов программы «Открытый мир».
- Более **6000 американских семей** в **1700 городах** всех штатов (включая Округ Колумбия) принимали участников программы «Открытый мир».
- Центр «Открытый мир» спонсировал проведение в различных городах России **49 семинаров и конференций выпускников**.
- **262 деятелей культуры и искусства** стали участниками программы «Открытый мир» с ноября 2003 года.
- Начиная с 2003 года пилотная программа для **Азербайджана, Грузии, Казахстана, Республики Киргизия, Литвы, Молдовы, Таджикистана, Узбекистана и Украины** позволила принять **1000** участников этих стран.
- Со времени основания программы «Открытый мир» в 1999 году по 2008 год Конгресс США предоставил **113,21 млн. долларов** на проведение программы.